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ေအာက္တုိဘာ ၁၈ ၊၂၀၁၉  

ႏွစ္စဥ္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္တစ္ဦး 
ခ်င္းထံျဖန္႔ေဝသည့္ ရန္ကုန္တိုင္းစာရင္း 
စစ္ခ်ဳပ္အစီအရင္ခံစာအား ယခုႏွစ္တြင္ 
ေပးေဝျခင္းမျပဳဘဲ ဝန္ႀကီးခ်ဳ ပ္ႏွင့္လႊတ္ေတာ္ 
ဥကၠ႒တို႔ထံသာေပးရန္ တိုင္းအစိုးရအဖြဲ႕က 
ၫႊန္ၾကားခဲ့ေၾကာင္း တိုင္းစာရင္းစစ္ခ်ဳပ္ 
ေဒၚခင္သန္းလွက ေျပာသည္။

ယင္းအစီအရင္ခံစာသည္ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ 
ဘ႑ာေရးႏွစ္အတြင္း တိုင္းအစိုးရ ဌာန 
ဆိုင္ရာမ်ား၏ လုပ္ေဆာင္ခဲ့မႈမ်ားအေပၚ 
စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္႐ုံး၏ စိစစ္ေတြ႕ရွိခ်က္မ်ားျဖစ္ 
ၿပီး ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ဦးၿဖိဳးမင္းသိန္း ဦးေဆာင္ 
သည့္ တိုင္းအစိုးရအဖြဲ႕၏ ဒုတိယေျမာက္ 
တစ္ႏွစ္တာ ေဆာင္႐ြက္ခ်က္မ်ားျဖစ္သည္။

''ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္မွာ က်င့္သုံး 
သလို စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္ အစီအရင္ခံစာကို 
ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ကို တစ္အုပ္၊ လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ 
ကို တစ္အုပ္ပဲေပးပါလို႔ တိုင္းအစိုးရအဖြဲ႕ဆီ 
က စာေရာက္လာတယ္။ စာအုပ္ေတြ ၁၅၀ 
ေလာက္က လက္မွတ္လည္းထိုးၿပီးၿပီ၊ လုပ္ 
လည္းၿပီးၿပီ။ အန္တီက စဥ္းစားတယ္။ အျငင္း 
ပဲပြားရမလားေပါ့။ ေနာက္ေတာ့ တုိင္းအစုိးရ 
အဖြ႕ဲက ၫႊန္ၾကားခ်က္ဆုိေတာ့လည္းလုိက္နာ 
ရမယ္ဆိုတဲ့ သေဘာတရားနဲ႔ အန္တီတို႔က 
လိုက္နာလိုက္တယ္""ဟု စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္ 
ေဒၚခင္သန္းလွက ေျပာသည္။

စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္႐ုံးအေနျဖင့္ အစီအရင္ 
ခံစာစာအုပ္ႏွစ္အုပ္သာေပးပို႔ရန္ ၫႊန္ၾကား 
သည့္စာတြင္ ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရ 
အဖြဲ႕အတြင္းေရးမႉးက လက္မွတ္ေရးထိုး 
ထားျခင္းျဖစ္ေၾကာင္းလည္း သိရသည္။

ၫြန္ၾကားခ်က္အရ စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္႐ုံး 
အေနျဖင့္ အစီရင္ခံစာအား ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ 
ဦးၿဖိဳးမင္းသိန္းႏွင့္ လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ ဦးတင္ 
ေမာင္ထြန္းတို႔ထံ ဇူလိုင္ ၁ ရက္ေန႕ကတည္း 
က ပို႔ေပးခဲ့ျခင္းျဖစ္ေသာ္လည္း တစ္လခန္႔ 
အၾကာ စက္တင္ဘာပထမပတ္မွသာ ျပည္သူ႔ 
ေငြစာရင္းေကာ္မတီက စိစစ္ရန္ လက္ခံရရွိ 
ခဲ့ေၾကာင္းလည္း ေကာ္မတီထံကသိရသည္။

အထက္ပါ အေၾကာင္းကိစၥႏွင့္ပတ္သက္ 
၍ လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ ဦးတင္ေမာင္ထြန္းထံ 
ေအာက္တိုဘာ ၁၆ ရက္ေန႕ က ဧရာဝတီက 
ဆက္သြယ္ေမးျမန္းခဲ့ေသာ္လည္း မွတ္ခ်က္ 
ျပဳ ေျဖၾကားျခင္းမရွိေပ။

လက္ရွိတြင္ စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္ အစီအရင္ 
ခံစာအား တိုင္းလႊတ္ေတာ္ျပည္သူ႔ေငြစာရင္း 
ေကာ္မတီ တစ္ခုတည္းကသာ စိစစ္ေနၿပီး 
နိုဝင္ဘာလတြင္ လႊတ္ေတာ္သို႔တင္သြင္းရန္ 
စီစဥ္ထားေၾကာင္း ျပည္သူ႔ေငြစာရင္းေကာ္ 
မတီဥကၠ႒ ဦးတင့္လြင္က ေျပာသည္။

အစီအရင္ခံစာႏွင့္ပတ္သက္ၿပီး ျပည္သူ႔ 
ေငြစာရင္းေကာ္မတီ ဥကၠ႒ ဦးတင့္လြင္၏ 7 
Day သတင္းစာသုိ႔ေျပာၾကားခ့ဲသည့္ ''စာရင္း 
စစ္ခ်ဳပ္က တိုက္႐ိုက္တင္သြင္းမျပဳဘဲ ေကာ္ 
မတီကတစ္ဆင့္သာ တင္သြင္းရန္စီစဥ္ထား 
ေၾကာင္း"" ဆိုသည္မွာလည္း စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္ 
က လႊတ္ေတာ္သို႔ တင္ျပျခင္ မျပဳေတာ့မည့္ 
သေဘာသက္ေရာက္ေနသည့္အတြက္ မွား 
ယြင္းေၾကာင္း ေဒၚခင္သန္းလွကရွင္းျပသည္။

''ႏွစ္တိုင္းႏွစ္တိုင္း အန္တီ (စာရင္းစစ္ 
ခ်ဳပ္)ကိုယ္တိုင္ အစီအရင္ခံစာအက်ဥ္းခ်ဳပ္ 
ကို လႊတ္ေတာ္မွာဖတ္ၾကားၿပီး တင္သြင္းပါ 
တယ္။ ေနာက္ၿပီးက်ေတာ့ စာအုပ္ေတြကို 
အရင္ေပးေဝထားတယ္ေပါ့ေနာ္၊ ဒီႏွစ္ 

လည္း လႊတ္ေတာ္မွာ ကိုယ္တိုင္ဖတ္ၾကား
တင္သြင္းမယ့္အေၾကာင္း လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ 
ဆီ စာပို႔မွာပါ""ဟု ၎ကေျပာသည္။

ယခုကဲ့သို႔ စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္ အစီအရင္ခံစာ 
အား လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားထံ ေပး 
ေဝျခင္းမျပဳသည့္လုပ္ရပ္အေပၚ လႊတ္ေတာ္ 
ကုိယ္စားလွယ္မ်ားက ေဝဖန္ေျပာၾကားလ်က္ 
ရွိၿပီး ျပည္ေထာင္စုစာရင္းစစ္ခ်ဳပ္ဥပေဒအရ 
လည္း ေပးကိုေပးရမည္ျဖစ္ေၾကာင္း ၎တို႔ 
က ေျပာသည္။

''လႊတ္ေတာ္တင္ျပရမယ္ဆုိတာက လႊတ္ 
ေတာ္ဥကၠ႒ကိုပဲ တင္ျပရမယ္ဆိုတာမ်ိဳး 
မဟုတ္ဘူး။ ကြၽန္ေတာ္တို႔ တစ္ေယာက္ခ်င္း 
စီက လႊတ္ေတာ္ရဲ႕အစိတ္အပိုင္းျဖစ္တယ္။ 
လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ကိုေပးရဲ႕သားနဲ႕ ကြၽန္ေတာ္ 
တို႔ကို မေပးဘူးဆိုရင္ေတာ့ လႊတ္ေတာ္ 
ဥကၠ႒တာဝန္ေပါ့ေနာ္။ ဘယ္သူက မေပး 
တာလဲဆိုတာေတာ့ ကြၽန္ေတာ္တို႔လည္း 
မသိ ဘူး။ ဥပေဒအတိုင္းပဲ လုပ္ေစခ်င္တယ္။ 
ကြၽန္ေတာ္တို႔အလုပ္ ကြၽန္ေတာ္တုိ႔လုပ္ဖို႔လို
အပ္တယ္""ဟု သဃၤန္းကြၽန္းၿမိဳ႕နယ္ တိုင္း 
ေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးေန 
ဘုန္းလတ္က ေျပာသည္။

ဦးၿဖိဳးမင္းသိန္းလက္ထက္ ရန္ကုန္တိုင္း 
အစိုးရ၏ ပထမတစ္ႏွစ္တာ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ 
ဘ႑ာေရးႏွစ္ စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္ အစီအရင္ 
ခံစာအရ အစိုးရဌာနမ်ား၏ အားနည္းခ်က္၊ 
အားသာခ်က္မ်ားအား ေဝဖန္ေထာက္ျပမႈ 
မ်ားျပဳလုပ္ခဲ့ေသာ္လည္း အစိုးရဘက္က 
လာေရာက္ေျဖရွင္းမျပဳခဲ့ေၾကာင္း လႊတ္ 
ေတာ္ ကိုယ္စားလွယ္မ်ားက ေျပာသည္။ 

(ကုိးကား-https://burma.irrawaddy.com)

လႊတ္ေတာ္တြင္  အစီရင္ခံစာမေဝရန္  ရန္ကုန္တိုင္းအစိုးရ 

ၫႊန္ၾကားခဲ့ဟု  စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္ေျပာ
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၃)၊ အမွတ္-၈၉

ေအာက္တုိဘာ ၈ ရက္၊ ၂၀၁၉

မေကြးတိုင္းေဒသႀကီးအတြင္း အစိုးရဘ႑ာေငြျဖင့္ စာသင္ 
ေက်ာင္း၊ ေဆးရံုႏွင့္ ဝန္ထမ္းအိမ္ရာမ်ားေဆာက္လုပ္ရန္ တင္ဒါ 
ေအာင္ျမင္ခဲ့သည့္ ကုမၸဏီအခ်ဳိ႕သည္ ေဆာက္လုပ္ေရးလုပ္ငန္း 
ေဆာင္ရြက္ရာတြင္ အရည္အေသြးညံံ့ဖ်င္းျခင္းမ်ား ရွိသည့္အတြက္ 
စိစစ္ေပးရန္ မေကြးတုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ဦးတာက  တိုင္း
လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္မ်ားအားလုံးထံ အေၾကာင္းၾကားစာေပးပို႔ 
ထားေၾကာင္း သိရသည္။ 

ၫႊန္ၾကားစာႏွင့္ပတ္သက္ၿပီး ကံမ၊ မင္းတုန္းႏွင့္ ေတာင္တြင္းႀကီး 
ၿမိဳ႕နယ္မ်ားမွ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား၏ ေျပာဆုိခ်က္အရ 
ကုမၸဏီမ်ား၏ လုပ္ငန္းေဆာင္ရြက္မႈအပိုင္းကို အားမရမႈမ်ားရိွသလို 
ရာသီဥတုအေျခအေနအရ ကုမၸဏီမ်ား၏အခက္အခဲမ်ားႏွင့္ အေဆာက္ 
အဦမ်ားသည္ အရည္အေသြးပိုင္းဆိုင္ရာ စိတ္ခ်ယံုၾကည္ရမႈမရွိ၍ 
စိုးရိမ္မႈမ်ားရွိေနေၾကာင္း သိရသည္။ 

လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္မ်ားအေနျဖင့္ မိမိတို႔ၿမိဳ႕နယ္မွ ပညာ 
ေရး၊ က်န္းမာေရးဆိုင္ရာ အေဆာက္အအံုမ်ား၊ ဝန္ထမ္းအိမ္ရာတည္ 
ေဆာက္ေနသည့္ ကုမၸဏီမ်ား၏ လုပ္ငန္းေဆာင္ရြက္မႈမ်ားကုိ ေကာင္း၊ 
သင့္၊ ညံ့ အမ်ဳိးအစားသံုးမ်ဳိးခြဲၿပီး လာမည့္ ႏိုဝင္ဘာလ ၁ ရက္ေန႔ 
ေနာက္ဆံုးထားတင္ျပရန္ ၫႊန္ၾကားထားျခင္းျဖစ္သည္။

''ညံ့"" ဟု မွတ္ခ်က္ေပးခံရသည့္ကုမၸဏီမ်ားက ႀကိဳက္မည္ မဟုတ္ 
၍ လွ်ဳိ႕ဝွက္စနစ္ႏွင့္ လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ထံ အသိေပးမည္ျဖစ္ေၾကာင္း 
သိရသည္။ ကိုယ္စားလွယ္မ်ား၏တင္ျပခ်က္ကို လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒က 
အစိုးရ အဖြဲ႕ကို ဆက္လက္ အသိေပးသြားမည္ျဖစ္သည္။ 

ကိုယ္စားလွယ္မ်ားက ေကာင္း၊ သင့္၊ ညံ့ ခြဲရာတြင္ ''ေကာင္းဆိုတဲ့ 
အေျဖရဖုိ႔ကေတာ့ ေတာ္ေတာ္ေလးခဲယဥ္းတယ္။ ကြၽန္ေတ္တုိ႔ ၿမိ ႕ဳနယ္ 
ထဲမွာ။ ဘာေၾကာင့္လဲဆိုေတာ့ လုပ္ငန္းအေကာင္အထည္ေဖာ္ေန 
တာ တိုးတက္မႈ ကြၽန္ေတာ္တို႔ၿမိဳ႕နယ္ထဲမွာ ရခိုင္ႏႈန္းအားနည္းတာ။ 
ေကာင္း၊ သင့္၊ ညံ့ဆိုတာ သူရဲ႕လုပ္ငန္းကာလထဲမွာ လုပ္ငန္းအခ်ိန္မီ 
ၿပီးစီးတယ္။ QC ကလည္း ေထာက္ခံတယ္ဆို ဒါေကာင္းတာေပါ့။ 
QC ကလည္း Work Done ေတြမွာ လိုအပ္ခ်က္ေတြ ရွိတယ္လို႔ 
ေျပာတယ္။ ေနာက္တစ္ခါ လုပ္ငန္းတိုးတက္မႈ ရာခိုင္ႏႈန္းကလည္း 
အားနည္းတယ္ဆိုရင္ ဒါက ကြၽန္ေတာ္တို႔က သင့္တယ္။ ဒါမွမဟုတ္ 
ညံ့တယ္။ ဒီလိုလည္း မွတ္ခ်က္ေပးမွာပါ။""ဟု ကံမၿမိဳ႕နယ္ ကုိယ္စား 
လွယ္ ဦးေဇာ္ဝင္းက ေျပာသည္။ 

တစ္ဘက္မွာလည္း လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားကိုယ္တိုင္က 
ေဆာက္လုပ္ေရးပိုင္းဆိုင္ရာ ပညာရွင္မ်ားမဟုတ္၍ ယခုလိုစစ္ေဆး 
ရာမွာ အလံုးစံုနားမလည္ႏိုင္သည့္ အေျခအေနမ်ား၊ ပညာရွင္မဟုတ္ 
သူမ်ား၏ စစ္ေဆးတင္ျပခ်က္အေပၚ ဆံုးျဖတ္ခံရမႈအတြက္လည္း 
လုပ္ငန္းရွင္မ်ားက မေက်လည္မႈမ်ားရွိေနသည္။ 

မေကြးတိုင္းအေျခစိုက္ ေဆာက္လုပ္ေရးလုပ္ငန္းရွင္ တစ္ဦးျဖစ္ 
တဲ့ ဦးေဇာ္သိန္းေအာင္က တင္ဒါစေခၚကတည္းက အစိုးရဘက္က 
အရည္အေသြးသက္မွတ္ခ်က္ကို အတိအက်ေျပာေပးမွ လုပ္ငန္း 
ေဆာင္ရြက္သူမ်ားအေနႏွင့္ လုပ္သာကိုင္သာရွိမည္ဟု ဆုိသည္။ 

မေကြးတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ဘက္မွ ဤကဲ့သုိ႔ေသာစစ္ေဆး 
မႈမ်ားကုိ ၿပီးခဲ့သည့္ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘ႑ာႏွစ္က တစ္ႀကိမ္ ေဆာင္ 
ရြက္ခဲ့ၿပီးလည္းျဖစ္သည္။ 
(ကိးုကား-https://www.rfa.org/burmese/)

မေကြးအစိုးရဌာနဆိုင္ရာအေဆာက္အအုံမ်ား၏   အရည္အေသြးကုိ  တုိင္းလႊတ္ေတာ္မွ  စိစစ္မည္

ေအာက္တုိဘာ ၁၇၊၂၀၁၉  

ေရြးေကာက္ခံ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စား 
လွယ္မ်ားႏွင့္ တပ္မေတာ္သားလႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္မ်ားအၾကား အျပန္အလွန္ 
ေလးစားမႈမရွိသည့္ အျပဳအမူမ်ား မေပၚ  
ေပါက္ေစေရး လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ 
မ်ားဆိုင္ရာက်င့္ဝတ္ကို သီးျခားသတ္မွတ္ 
ျပ႒ာန္းရန္ လႊတ္ေတာ္တင္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း 
ျပည္သူ႔လႊတ္ေတာ္၊ လႊတ္ေတာ္အခြင့္အေရး 
ေကာ္မတီက ဆိုသည္။

တပ္မေတာ္ကာကြယ္ေရးဦးစီးခ်ဳပ္ ဗိုလ္ 
ခ်ဳပ္မႉးႀကီးမင္းေအာင္လႈိင္က ၫႊန္ၾကား 
သျဖင့္ တပ္မေတာ္သားလႊတ္ေတာ္ကိုယ္ 
စားလွယ္မ်ားက သက္ဆိုင္ရာေဒသမ်ားသို႔ 
သြားေရာက္ကာ လူထုႏွင့္ေတြ႕ဆုံခဲ့မႈမ်ား 
ၿပီးခဲ့သည့္ရက္ပိုင္းက ျဖစ္ေပၚ ခဲ့အၿပီးတြင္ 

လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားဆိုင္ရာ က်င့္ 
ဝတ္ျပ႒ာန္းႏိုင္ရန္ လုပ္ေဆာင္လာျခင္းျဖစ္ 
သည္။

ယင္းက်င့္ဝတ္မူၾကမ္းကို ျပည္သူ႔လႊတ္ 
ေတာ္၊ လႊတ္ေတာ္အခြင့္အေရးေကာ္မတီက 
ေရးဆြဲထားျခင္းျဖစ္ၿပီး ႏိုဝင္ဘာလ ၄ ရက္ 
တြင္ က်င္းပမည့္  ျပည္သူ႔လႊတ္ေတာ္ ၁၄ 
ႀကိမ္ေျမာက္ အစည္းအေဝးကာလအတြင္း 
တင္သြင္းအတည္ျပဳရန္ ေမွ်ာ္မွန္းထား 

ေၾကာင္း ယင္းေကာ္မတီ အတြင္းေရးမႉး 
ေဒါက္တာလွမိုးက ဆိုသည္။

လႊတ္ေတာ္ဆိုင္ရာဥပေဒႏွင့္ နည္း 
ဥပေဒမ်ားတြင္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ 
က်င့္ဝတ္၊ စည္းကမ္းမ်ားပါဝင္ၿပီးျဖစ္ေသာ္
လည္း လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားအေပၚ 
ျပည္သူတို႔၏ယုံၾကည္မႈ ပိုမိုရရွိေစရန္၊ ဒီမို 
ကေရစီစနစ္ခုိင္မာလာေစေရး လႊတ္ေတာ္မ်ား 
ပုိမုိအားေကာင္းလာေစေရးတုိ႔အတြက္ ယင္း 
က်င့္ဝတ္ကို သီးျခားျပ႒ာန္းရန္ စီစဥ္ရျခင္း 
ျဖစ္သည္ဟု ၎က ဆိုသည္။

ယင္းက်င့္ဝတ္မူၾကမ္းတြင္ ေရြးေကာက္ခံ 
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားကသာ သက္ 
ဆိုင္ရာမဲဆႏၵနယ္တြင္ မဲဆႏၵရွင္မ်ားႏွင့္ေတြ႕ 
ဆုံေဆြးေႏြးမႈမ်ား ေဆာင္ရြက္ႏိုင္ေၾကာင္း 
ေဖာ္ျပထားသည္။
(ကိးုကား-https://www.myanmar-now.org)

တပ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား  လူထုႏွင့္ေတြ ႕ ၿပီးေနာက္  လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္က်င့္ဝတ္ျပ႒ာန္းရန္ျပင္

စက္တင္ဘာလအတြင္း က်င္းပျပဳလုပ္ခဲ့သည့္ 
ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္အစည္းအေ၀း
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၃)၊ အမွတ္-၈၉

 ေအာက္တိုဘာ ၇၊၂၀၁၉  

ကိုယ္စားလွယ္ကိုယ္တိုင္ ကာယကံရွင္ 
ေခၚ၍ လဝကမွာသြားစစ္ၾကည့္ပါဟု လႊတ္ 
ေတာ္အစည္းအေဝးမွာ ေျပာဆိုလိုက္ေသာ 
ဝန္ႀကီးကို လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္က 
မေန႔တစ္ေန႔ကမွ ဝန္ႀကီးျဖစ္လာတာပါ၊ 
ကိုယ္စားလွယ္ကိုမေလးစားခ်င္ေနပါ၊ လႊတ္ 
ေတာ္ကိုေလးစားပါဟု တုန္႔ျပန္ေျပာဆိုမႈ 
ျဖစ္ပြားခဲ့ပါသည္။

ေအာက္တိုဘာလ ၇ ရက္ေန႔က က်င္းပ 
ျပဳလုပ္ေသာ ဒုတိယအႀကိမ္ မြန္ျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္ (၁၄) ႀကိမ္ေျမာက္ ပုံမွန္အစည္း 
အေဝး (သတၱမေန႔) ၌ ႏွစ္ဦးႏွစ္ဖက္ ေျပာ 
ဆိုခဲ့ၾကျခင္းျဖစ္သည္။

မြန္ျပည္နယ္အတြင္း နိုင္ငံသားစိစစ္ေရး 
ကတ္ျပားျပဳလုပ္ရာတြင္ လည္းေကာင္း၊ 
သန္းေခါင္စာရင္းျပဳလုပ္ရာတြင္ လည္းေကာင္း 
မိဘ၏ျဖစ္တည္မႈအတိုင္း ထည့္သြင္းေရး 
သားထားျခင္းမရွိသည့္ ျဖစ္ဥ္မ်ားႏွင့္ပတ္ 
သက္၍ သထုံၿမိဳ႕နယ္၊ မဲဆႏၵနယ္အမွတ္(၁) 
မွ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ ေဒၚ ခုိင္ 
ခိုင္လဲ့က ေမးခြန္းေမးျမန္းခဲ့သည္။

မိဘႏွစ္ပါးလုံး၏ မွတ္ပုံတင္တြင္ပါဝင္ 
ျခင္းမရိွခ့ဲေသာ လူမ်ဳ းိအမည္သည္ သားသမီး 
မ်ား၏ မွတ္ပုံတင္တြင္ ထည္သြင္းထားျခင္း 
သည္ မွားယြင္းမႈျဖစ္ပါက ျပန္လည္ျပင္ဆင္ 
ေပးရန္လိုအပ္ေၾကာင္း ေဒၚ ခိုင္ခိုင္လဲ့က 
ေျပာသည္။

လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ေမးေသာ ေမးခြန္း 
သည္ မြန္ျပည္နယ္အစိုးရႏွင့္ သက္ဆိုင္ 
ျခင္းမရွိဘဲ ျပည္ေထာင္စုအစိုးရႏွင့္သာ 
သက္ဆိုင္ေသာ ေမးခြန္းျဖစ္ေၾကာင္း မြန္ 
ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕ဝင္ လူဝင္မႈႀကီးၾကပ္ 
ေရးႏွင့္ လူ႔စြမ္းအားအရင္းအျမစ္ဝန္ႀကီး 
ဦးထြန္းမင္းေအာင္က ျပန္လည္ေျပာဆိုခဲ့ 
သည္။

ဦးထြန္းမင္းေအာင္က ''ဌာနက မွားတာ 
လား၊ ေသခ်ာသိခ်င္တယ္ဆိုရင္ေတာ့ လႊတ္ 
ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ကိုယ္တိုင္  အဲလူေတြ 
ကိုေခၚ ၿပီး လဝကမွာ သြားစစ္ၾကည့္ပါ၊ 
ေသခ်ာသိခ်င္ရင္ ကိုယ္တိုင္သြားစစ္ပါ""ဟု 
ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္သို႔ ထပ္မံေျပာဆိုခဲ့ 
သည္။

ထိုသို႔ေျဖၾကားျခင္းကို ေဒၚ ခိုင္ခိုင္လဲ့က 

''ဝန္ႀကီးကလည္း မေန႔တစ္ေန႔ကမွ ဝန္ႀကီး 
ျဖစ္လာတာပါ၊ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ 
အေနနဲ႔ ေလးႏွစ္ေနခဲ့တဲ့သူပါ၊ လႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္ ေဒၚ ခိုင္ခိုင္လဲ့ကို မေလးစား 
ခ်င္ေနပါ၊ လႊတ္ေတာ္ကိုေလးစားပါ၊ လႊတ္ 
ေတာ္ကိုေလးစားတာက ျပည္သူကိုေလးစား 
ျခင္းျဖစ္ပါတယ္၊ ေလးေလးစားစားျပန္လည္ 
ေျဖ ၾကားေပးပါ""ဟု ျပန္လည္ေျပာဆိုသည္။

ေမးခြန္း အေမးအေျဖႏွင့္ပတ္သတ္ၿပီး 
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ႏွင့္ သက္ဆိုင္ရာ 
ဝန္ႀကီးၾကား အေခ်အတင္ ျပန္လည္ေခ်ပ 
ခဲ့ၾကေသာေၾကာင့္ မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
ဥကၠ႒ ေဒၚတင္အိက တားဆီးခဲ့သည္။

''ဒါက ဒီဘိတ္မဟုတ္ပါဘူး၊ လႊတ္ေတာ္ 

အစည္းအေဝးျဖစ္ပါတယ္၊ ဝန္ႀကီးအေနနဲ႔ 
ကြၽန္မတို႔လႊတ္ေတာ္ကို ေလးစားေစခ်င္ပါ 
တယ္၊ လႊတ္ေတာ္ထဲမွာေမးတဲ့ ေမးခြန္းက 
ျပည္သူ႔ေတြဆီကေမးခြန္းပါ၊ ေလးေလး 
စားစားေျဖၾကားမွသာ ျပည္သူကို ေလးစား 
တာျဖစ္ပါလိမ့္မယ္""ဟု မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ 
ေတာ္ဥကၠ႒ ေဒၚတင္အိက ေျပာသည္။

သက္ဆိုင္ရာဝန္ႀကီးအေနျဖင့္ ေမးျမန္း 
သည့္ေမးခြန္းကို တိတိက်က်ေျဖၾကားႏုိင္ 
ျခင္းမရွိသည့္အျပင္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စား 
လွယ္ကို သြားေရာက္စစ္ေဆးရန္ ေျပာၾကား 
ျခင္းသည္ မျဖစ္သင့္ေၾကာင္း ၎ကေျပာဆို 
သည္။

အဆိုပါေမးခြန္းႏွင့္ပတ္သက္ၿပီး သက္ 
ဆိုင္ရာဝန္ႀကီးမွ စာျဖင့္ျပည့္ျပည့္စုံစုံ ျပန္ 
လည္ေျဖၾကားေပးပါရန္ မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ 
ေတာ္ဥကၠ႒က ဆုံးျဖတ္ခဲ့သည္။

အဆိုပါေမးခြန္းသည္ သထုံၿမိဳ႕နယ္ 
အတြက္သာမက တစ္ျပည္နယ္လုံးအတြက္ 
ရည္ရြယ္ေမးျမန္းျခင္း ျဖစ္ေသာေၾကာင့္ 
သက္ဆိုင္ရာဝန္ႀကီးမွ ေလးေလးနက္နက္ 
ျပန္လည္ေျဖၾကားေပးသင့္ေၾကာင္း ေဒၚ ခိုင္ 
ခိုင္လဲ့က ဆိုသည္။
(ကုိးကား - www.monnews.org)

မြန္လႊတ္ေတာ္အစည္းေဝးတြင္  ဝန္ႀကီးႏွင့္လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္  အျပန္လွန္ျငင္းခုံမႈျဖစ္

စက္တင္ဘာ ၂၆၊၂၀၁၉  
 
မတၱရာၿမိဳ႕နယ္သမဝါ ယမအသင္းပိုင္ေျမေပၚတြင္ ျပည္ေထာင္စုႀကံ့ခိုင္ေရးႏွင့္ဖြံ႕ၿဖိဳးေရး 

ပါတီက ၿမိဳ႕နယ္႐ုံးေဆာက္လုပ္အသုံးျပဳေနျခင္းႏွင့္ပတ္သက္၍ ျပည္ေထာင္စုေရြးေကာက္ပြဲ 
ေကာ္မရွင္သို႔တင္ျပမည္ဟု မႏၲေလးတိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရအဖြဲ႕ ဝန္ႀကီးေဒါက္တာစိုးသန္းက 
ေျပာသည္။

မတၱရာၿမိဳ႕နယ္ သမဝါယမအသင္းပိုင္ေျမေပၚတြင္ ျပည္ေထာင္စုႀကံ့ခိုင္ေရးႏွင့္ဖြံ႕ၿဖိဳးေရး 
ပါတီက ႐ုံးဖြင့္လွစ္အသုံးျပဳျခင္းႏွင့္ပတ္သက္၍ သိရွိလိုေၾကာင္း မတၱရာၿမိဳ႕နယ္ မဲဆႏၵနယ္ 
အမွတ္(၂) လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးမင္းမင္းက စက္တင္ဘာ ၂၆ ရက္ တိုင္းလႊတ္ေတာ္ 
အစည္းအေဝး၌ ေမးျမန္းခဲ့သည္။

လက္ရွိျပည္ေထာင္စုႀကံ့ခိုင္ေရးႏွင့္ဖြံ႕ၿဖိဳးေရးပါတီ ၿမိဳ႕နယ္႐ုံးတည္ေဆာက္ထားသည့္ 
မတၱရာၿမိဳ႕နယ္ သမဝါယမအသင္းပိုင္ေျမကို ေမြးျမဴေရးၿခံ၊ ငါးကန္၊ ဧည့္ရိပ္သာႏွင့္ လူေန 
ေဆာင္မ်ားအပါအဝင္ စုစုေပါင္းေျမဧရိယာ ၄၇ ဧကကို ၁၉၈၇ တြင္ ၿမိဳ႕နယ္ ျပည္သူ႔ေကာင္စီ 
အလုပ္အမႈေဆာင္အဖြဲ႕က လႊဲေျပာင္းေပးအပ္ထားျခင္းျဖစ္ေၾကာင္း ဝန္ႀကီးက ေျပာသည္။
(ကုိးကား - https://7daydaily.com)

သမဝါယမပိုင္ေျမတြင္   ျပည္ခိုင္ၿဖိဳး႐ုံးေဆာက္လုပ္ထားမႈ 

ေရြးေကာက္ပြဲေကာ္မရွင္သို႕  တင္ျပမည္

ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္

ေဒၚခိုင္ခိုင္လဲ့။ (ဓာတ္ပုုံ-MNA)


